
B E S Z Á M O L Ó 
A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 
2008. évben végzett munkájáról  

 
A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság (PEB) a képviselő-testület legkisebb létszámú bizottsága. 
Mindössze három főből áll (Hidegkúti Gergely, Dr. Koltay Jenő és Magyar Judit). 
 
A Bizottság az elmúlt évben a július és az augusztusi hónapot kivéve minden hónapban 
ülésezett. Több ülést együtt tartottunk a Pénzügyi, Költségvetési, Vagyongazdálkodási és EU 
Bizottsággal. 
Az ülések során összesen 162 határozatot hoztunk, melyek nagy része a testületi üléseken az 
előterjesztők által befogadásra került, egy részének végrehajtását pedig maga a bizottság 
ellenőrzi. 
Munkánk során mindig az önkormányzat érdekeit tartjuk szem előtt, figyelembe véve a 
gazdálkodás törvényszerű betartását, az önkormányzati pénzek legmegfelelőbb felhasználását. 
 
Bizottságunk az elmúlt évben megkezdett pénzügyi ellenőrző munka mellett az aktuálisan a 
testület elé kerülő új előterjesztéseket pénzügyi szempontból vizsgálta, illetve olyan új 
kezdeményezéseket tett, melyek a város pénzügyi helyzetének javítására irányulnak. 
 
Folyamatosan tájékozódtunk az önkormányzati tulajdonú cégeink, intézményeink 
gazdálkodásáról, pénzügyeiről és a Szervezeti és Működési Szabályzatunkban előírt hatás- és 
feladatkörünknek megfelelően véleményeztük az előterjesztéseket. Az SZMSZ módosítása 
érdemben egy új hatáskört ruházott ránk, mely szerint az önkormányzati tulajdonú cégeink 
(VSZ ZRT, Új Kulturális KHT, Pro Szentendre KFT, Pap-sziget Revitalizációjáért Kiemelten 
Közhasznú Nonprofit KFT) első féléves mérlegét a bizottságunk tárgyalja meg, illetve  
fogadja el. 
 
Az elmúlt év egyik legfontosabb feladata a VSZ ZRT és az Új Kulturális KHT gazdálkodása 
stabilitásának megteremtése volt az ezzel együtt járó összes, néha nem túl népszerű 
intézkedéssel. Az ellenőrzési munkát már az előző évben megkezdtük és a 2008-as évben 
folytattuk. Mára elmondhatjuk, hogy a két új vezető jó munkát végzett. A két cég éppen 
aktuális helyzetéről, gazdálkodásáról, intézkedéseiről több ízben is tárgyaltunk. 
 
A 2008-as évben kiemelten fontos feladatnak tartottuk a vagyonkoncepció megszületését. 
Természetesen ez csak az első lépés volt ahhoz, hogy valódi vagyongazdálkodás legyen a 
városban, de e nélkül elképzelhetetlen lenne új források előteremtése. A decemberi bizottsági 
ülésen tájékoztatást kaptunk az önkormányzati bérlakások helyzetéről (bérleti díj 
hátralékokról, a belvárosi koncepcióval összefüggő elképzelésekről stb.), melyről a 
határozatainkat a januári hónapban a testület elé terjesztjük. Azt szeretnénk, ha az elmélet 
után végre a gyakorlatban is elindulna a városban a XXI. század igényeit kielégítő 
vagyongazdálkodás.  
 
Állandó napirendi pontokként tárgyaltuk az önkormányzati gazdálkodással összefüggő 
kérdéseket, mint például:  Az elővásárlási jogról való lemondásról szóló előterjesztéseket,  Az adóhátralékokról és adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztatókat,  A forgalomképtelen törzsvagyonról szóló rendelkezéseket,  Az önkormányzat likvid helyzetéről szóló tájékoztatókat, 



 A „Dumtsa” kötvény aktuális helyzetéről szóló tájékoztatót. 
 
Több ízben is tárgyaltunk az év során   Az P’Art Mozi gazdálkodásáról és üzleti tervéről, majd átadásáról szóló előterjesztést,  A távhőszolgáltatás legmagasabb hatósági díjainak megállapításáról szóló 

előterjesztést,  A parkolási rendeletünkről szóló előterjesztést,  Véleményeztük a 2009.évi költségvetési koncepciót és megtárgyaltuk a 2008. évi 
költségvetési rendeletünk módosításait,  Határozatot hoztunk megannyi pályázati lehetőségről szóló előterjesztésről,  Véleményünkkel segítettük a Sport GT létrehozását. 

 
Feladatkörünkből kifolyólag elfogadtuk a 2008. évre vonatkozó belső ellenőrzési tervet, majd 
elfogadtuk az elvégzett munkáról szóló beszámolót. És, mint minden évben meghallgattuk az 
üzemeltető beszámolóját a temető jelenlegi helyzetéről, illetve döntöttük a szolgáltatási árak 
megváltoztatásáról. 
 
A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság a korábban megkezdett munkát a jövőben is hasonló 
lendülettel fogja folytatni és tevékenységével, döntéseivel, határozataival igyekszik a testületi 
munkát segíteni. 
 
Ezúton szeretném megköszönni a Bizottság tagjainak odaadó munkáját és a Hivatal 
dolgozóinak segítségét, melyet a 2008-as évben a sikeres tevékenység érdekében fejtettek ki.  
 
 
 
 
Szentendre, 2008. december 30. 
 

Magyar Judit bizottsági elnök s.k. 


